
SP brief ten behoeve van coalitiebesprekingen  

(deze brief is niet vertrouwelijk en mag verspreid worden!) 

 

SP duiding verkiezingsuitslag: 

We feliciteerden alle partijen al direct na de verkiezingen (om 1.00 uur ’s nachts na de 

verkiezingsavond)  met de door hen behaalde resultaten.  

SP Kerkrade haalde in 2014 met drie zetels haar beste resultaat ooit. Die mooie uitslag is nu 

herhaald. Behaalden we in 2014 twee zetels en een restzetel, nu behaalden we op eigen kracht drie 

“volle zetels” . Door het nieuwe ingewikkelde systeem van verdeling van restzetels misten we een 

vierde zetel.  

Kijkend naar de andere partijen zien we dat Burgerbelangen nog groter is geworden. Een mooi 

resultaat. 

Lokaal Alternatief heeft het aantal vrouwen gepromoot. 

Het grote verlies van het CDA hadden we niet zo groot ingeschat. Landelijke en lokale redenen liggen  

hieraan te grondslag. 

Het verdwijnen van GroenLinks uit de raad was te verwachten daar deze partij zich ook al in 2014 

slechts via een restzetel in de raad wist te handhaven. Desondanks vinden we dat jammer.  

D66 wist ook nu geen raadszetel te bemachtigen, hetgeen gezien de landelijke tendens niet 

opmerkelijk is. 

KOE deed een dappere poging, maar was politiek te onervaren. 

Ok is gelijk gebleven. 

De PVDA wist, ondanks de landelijke negatieve trend en de interne strubbelingen, toch haar vier 

zetels behaald dankzij een restzetel. 

Dat de VVD gezien haar neoliberale opvattingen (.o.a. over afschaffen kwijtschelding voor mensen in 

de bijstand en het zogenaamde bijstandstoerisme) in het bepaald niet rijke Kerkrade, toch haar 

resultaat van de vorige keer (een zetel en een restzetel ) wist te handhaven verbaasde ons enigszins.  

 

SP en Coalitie: 

De SP zat van 2006 tot 2011 in de raad. Na drie jaren afwezigheid kwam de SP in 2014 met drie 

zetels  en een nieuwe “ploeg” in de raad. Inmiddels heeft de SP zich stevig ontwikkeld en ervaring 

opgedaan. We hebben drie deskundige en stevige raadsleden, die door een grote en inhoudelijk 

sterke steunfractie wordt bijgestaan. 

We hebben de afgelopen vier jaar laten zien, dat de SP zich inhoudelijk goed verdiept in alle dossier 

en duidelijke standpunten inneemt. SP beoordeelt zaken op inhoud. Goede voorstellen steunen we, 

slechte wijze we af. De voorbije vier jaar kon de SP akkoord gaan met een zeer groot aantal 

voorstellen. Op enkele, zeer belangrijke onderwerpen, nam de SP een ander standpunt in.    

  



SP Kerkrade heeft laten zien, over goede verbindingen  te beschikken met: 

- De Provincie (Twee gedeputeerden en de SP-fractievoorzitter in het Limburgs Parlement 

woont in Kerkrade),   

- De Tweede Kamer (Elke maand ontmoeten wij onze Tweede Kamerleden in Amersfoort) en 

zelfs  

- in Europa via de SP-fractie (fractievoorzitter Dennis de Jong) in het Europees Parlement.  

De SP beschikt over minimaal 4 personen die een rol van wethouder op zich zouden kunnen nemen, 

waarvan één met ervaring als wethouder in Landgraaf (Financiën). 

Gelet op het vorenstaande is de SP is bereid om indien inhoudelijk overeenstemming kan worden 

bereikt, bestuurlijke verantwoordelijkheid te nemen. 

De SP wil in principe op voorhand geen enkele partij uitsluiten, maar laat haar oordeel afhangen 

van de inhoudelijke voorstellen. 

 

Inhoudelijke  standpunten: 

Op hoofdlijnen willen wij streven naar onderstaande punten. Tevens willen we bezien in hoeverre 

de andere punten uit ons verkiezingsprogramma (die in het belang van Kerkrade en haar 

bewoners zijn) zijn te realiseren.  

Financiën 

De gemeente moet streven naar een structureel evenwicht van inkomsten en uitgaven, zonder 

onnodig nieuwe leningen af te sluiten en zonder de reserves van de gemeente onnodig aan te 

spreken. De SP streeft ernaar dat de solvabiliteit op termijn niet lager wordt dan 30%.   

 

De gemeente moet de beslissing over hoe verder met het Campusgebouw snel en zorgvuldig nemen.  

Het gebouw staat immers al meer dan 5 jaar leeg.  De aanwezige mogelijkheden moeten goed 

onderbouwd worden en vervolgens moet er een beslissing worden genomen. 

 

De gemeente moet naar mogelijkheden zoeken om de hoge risico’s die de gemeente loopt met 

betrekking tot  Roda op termijn af te bouwen en binnen aanvaardbare proporties te brengen., 

zonder daarbij de BVO Roda in gevaar te brengen.  

 

Een “Centrecourt aanpak” (brede totaal aanpak op het gebed van gezondheid en welzijn) kan 

gerealiseerd worden zonder nieuwe gebouwen. Nieuwe gebouwen worden alleen gebouwd indien 

de consequenties voor de gemeentelijke financiën voor Kerkrade , zowel bij de financiering en 

kapitaalslasten als bij de exploitatie dit toelaten  

 

Onderwijs: 

De gemeente moet de mogelijkheden onderzoeken voor een brede scholengemeenschap, met 

brugklassen op verschillende niveaus. De vrijstaande leslokalen in Rolduc kunnen mogelijk als locatie 

dienen. Wij willen alles in het werk stellen om het hoger middelbaar/onderwijs in Kerkrade terug te 

krijgen. 

 

Geen kind behoort de basisschool te verlaten zonder zwemdiploma. De gemeente moet zich samen 

met de scholen inzetten om dit via schoolzwemmen mogelijk te maken.  



 

Laaggeletterdheid is een groot probleem in Kerkrade. De SP stelt voor dat de gemeente de aanpak 

van laaggeletterdheid van de afgelopen jaren evalueert. Bij achterblijvende resultaten moet er een 

steviger actieprogramma worden opgezet 

Gezondheid en Zorg 

We kunnen niet alle bezuinigingen van het Rijk op de Participatie, Wmo en Jeugdzorg tegenhouden. 

Maar het uitgangspunt moet zijn dat er goede zorg blijft voor alle Kerkradenaren, die dat nodig 

hebben. Indien nodig moet de gemeente de financiële tekorten in het sociale domein aanvullen met 

middelen uit andere domeinen.  

 

Onderzoek: De gemeente moet onderzoeken of, waar en hoe de zorgbuurthuizen kunnen worden 

gerealiseerd. Bij deze kleinschalige zorgbuurthuizen kunnen ouderen in hun eigen buurt 

“zelfstandig” blijven wonen en oud worden en op maat naar behoefte worde n verzorgd worden.  

Ouderen hoeven daardoor o.a. niet meer op latere leeftijd uit elkaar te worden gehaald omdat één 

van hen naar een verzorgingshuis moet en de ander niet mee kan. De SP heeft hiervoor een 

compleet plan van aanpak (inclusief de financiering daarvan) voorhanden. 

 

Onderzoek. De gemeente moet onderzoeken of en op welke manier de huishoudelijke zorg een 

gemeentelijke dienst kan worden en wat de mogelijkheden zijn om de verplichte aanbestedingen af 

te schaffen.   

 
We oormerken de gelden die de overheid verstrekt voor het sociale domein (Participatiewet, WMO 
en Jeugdzorg). Als er aan het eind van het jaar een onderschrijding van de begroting is (d.w.z. er is 
meer begroot dan uitgegeven), dan blijft het geld beschikbaar voor de zorg.   
 

De gemeente moet de kinderarmoede aanpakken en ervoor zorgen dat kinderen zo min mogelijk 

lijden onder de financiële problematiek van ouders of verzorgers. Met name preventie van armoede 

moet nog meer gewicht krijgen. 

 

Veiligheid 

De gemeente moet de veiligheid en leefbaarheid in de wijken en buurten verbeteren, in samenwerking 
met het sociale wijkteam, de wijkagent en bewonersverenigingen en andere betrokkenen. 
 
Wijken en wonen 
In elke wijk behoort een goed functionerend gemeenschapshuis te zijn. Als een buurthuis niet 

geheel kostendekkend is, dan moet de gemeente helpen bij het zoeken naar slimme combinaties of 

in het uiterste geval financieel bijspringen.  

 

De gemeente moet kiezen voor kleinschalige zorg en ondersteuning in de buurt. De SP stelt voor om 

aan de slag te gaan met het initiatief voor Zorgbuurthuizen van SP-Kamerlid Marijnissen.  

 

Sport  

Aandacht moet besteed worden aan breedtesport. Deze moet naar behoefte worden ondersteund. 

 

Kunst Cultuur en recreatie 

Het verenigingsleven, in al zijn aspecten,  is een belangrijke vorm voor maatschappelijke 

verbondenheid in Kerkrade. Het verenigingsleven moet worden ondersteund waar nodig en 

mogelijk.  



 

Een lokale camping wordt door ons ondersteund.  

 

De SP is tegen het aanpassen van het bestemmingsplan dat de aanleg van een golfbaan bij 

Abdijcomplex Rolduc mogelijk moet maken. De plannen voor een golfbaan op Rolduc hebben 

desastreuze gevolgen voor de cultuurhistorische waarde van de abdij en voor de natuur in de 

omgeving. De SP blijft daarom tegen een golfbaan op Rolduc.  

 

Lokale kunstenaars moeten kansen krijgen in Kerkrade. De mogelijkheden voor vorming op creatief 

gebied moet worde gesteund.  

  

Vervoer en wegen 

De gemeente moet zich inzetten voor goed en betaalbaar openbaar vervoer. Voor plekken waar 

geen of te weinig bussen komen, moeten passende oplossingen worden gezocht in overleg met 

inwoners en reizigers.  

 

De SP stelt voor dat, nu de Buitenring open is, de uitstoot van fijnstof, geluidsoverlast voor 

omwonenden en andere nadelige gevolgen van de weg worden onderzocht. De gemeente moet de 

resultaten van het onderzoek met de inwoners delen en samen met de provincie aan de slag gaan 

om de gevolgen aan te pakken.  

 

Duurzaamheid  en milieu 

De SP stelt voor  een brede aanpak  voor alle aspecten van duurzaamheid. Nu eindigt Kerkrade 

steevast praktisch onderaan bij de landelijke vergelijking van gemeenten van de prestaties op het 

gebied van duurzaamheid. Na 4 jaar zouden we  minimaal in de middenmoot willen eindigen.  

 

Mijn(water)schade. Kerkrade. Uit de rapportage van Minister Kamp (december 2016) is Kerkrade de 

gemeente die het meest getroffen is c.q. zal worden door mijn(water)schade.  

De SP stelt een aanpak voor om mensen die schade lijden door mijn(water) schade meer te steunen 

en stelt voor dit dossier in volle breedte op te pakken. 

 

 


